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V PRAZE
MAGDALÉNA ČAPKOVÁ 
vedoucí oddělení marketingu

Dne 9. února v podvečer jsme při-
vítali vážené hosty z řad našich 
klíčových zákazníků, dodavatelů 
a bank na slavnostním otevře-
ní nového sídla skupiny SILON 
v Praze 6-Bubenči. Přesunutí sídla 

do hlavního města má pro SILON 
mnoho výhod. Trh práce v Praze 
nabízí odborné profese, které jen 
těžko obsazujeme na Táborsku. 
Vždyť chemický průmysl i souvise-
jící vzdělávání se nacházejí zejména 

severně od Prahy. Bubeneč nabízí 
snadnou dostupnost z mezinárod-
ního letiště. Přitom je strategické  
mít klíčové vedoucí pozice pro ří-
zení všech poboček po celém světě 
na jednom místě.
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Objekt, který nyní máme 
v dlouhodobém pronájmu, 
je vícepodlažní secesní vila 
s bohatou historií. Dům byl 
vystaven stavitelem Matějem 
Blechou v letech 1908–1909 podle 
návrhu architekta Emila Králíčka 
pro rodinu říšského radního a ře-
ditele kolínské Draslovky Juliuse 
Krause. Od 30. let 20. století do 
roku 1952 dům vlastnil JUDr. Jan 
Hochman, advokát a člen správní 
rady Ateliérů Barrandov. Dům byl 
zestátněn v roce 1952 a navrácen 
dědicům původních majitelů v roce 
1991. V minulosti ve vile sídlila i aus-
tralská ambasáda.

Interiér vily byl přizpůsoben potře-
bám firmy, vznikly nové kanceláře 
a jednací místnosti, přitom si však 
stavba zachovala své kouzlo z počát-
ku minulého století.

Přestřižení pásky se ujal majitel  
SILONU Bernhard Rustige a jedna-
tel Šuchrat Saidov hosty přivítal ve 
svém úvodním proslovu.

Naši hosté si mohli užít zábavné vy-
stoupení moderátora, stand-upera 
a beatboxera Endru i klidnou jazzo-
vou hudbu v podání pražské kapely 
Jazzpot. Příjemnou atmosféru do-
kreslilo vybrané občerstvení i in-
teriérová výzdoba. Hosté si všimli 
i motivu ledňáčka, který používáme 

v nové korporátní identitě od druhé 
poloviny loňského roku. Ledňáček 
reprezentuje vlastnosti, které má 
i naše firma a naše výrobky. Těmito 
vlastnostmi jsou například odolnost, 
celosvětové rozšíření, flexibilita, 
zaměření na cíl a vitalita. Ledňá-
ček je zároveň symbolem ochrany 
životního prostředí, vyskytuje se 
u nás na Lužnici i na Vltavě, čímž 
se symbolicky váže k Plané nad 
Lužnicí a Praze. Pro mnoho hostů, 
mezi nimiž byli i majitelé a jednatelé 
předních světových firem, to byla 
příležitost zažít autentickou „rodin-
nou“ atmosféru SILONU. Celý večer 
tak přispěl k navázání i upevnění 
tolik potřebných osobních vztahů 
mezi SILONEM a jeho klíčovými 
partnery. Někteří z nich přicesto-
vali i z jiného kontinentu a během 
pobytu v Praze využili svůj čas 
také k poznávání našeho krásného 
hlavního města. 

Hosté měli možnost zanechat nám 
ručně psané vzkazy – ty se většinou 
týkaly upřímných přání všeho dob-
rého pro rostoucí a sílící skupinu 
SILON.

Věříme, že tato událost odstartova-
la novou kapitolu v péči o zákazníky, 
a jsme hrdí na to, že můžeme využí-
vat a rozvíjet unikátní pražské sídlo.



TABOREX TÝM  
PŘEDSTAVIL NOVINKY SILONU  
NA VELETRHU ISH 
MAGDALÉNA ČAPKOVÁ
vedoucí oddělení marketingu

 

V polovině března se prodejní tým 
výrobkové skupiny TABOREX 
vypravil do německého Frank-
furtu nad Mohanem na veletrh 
ISH, který je určen firmám se 
zaměřením na instalatérské a to-
penářské systémy. Skupina našich 
prodejců zde představila novinky, 
které byly s nadšením přijaty. 

Velký zájem byl o nový typ TABO-
REXU se zvýšenou flexibilitou či 
nově vyvinutý materiál vhodný pro 
vstřikování. 

Na veletrhu, který během pěti dní 
navštívilo více než 153 000 návštěv-
níků ze 154 zemí, jsme měli možnost 
setkat se s mnoha našimi zákazníky. 

Zároveň jsme aktivně vyhledávali 
nové obchodní příležitosti a mo-
nitorovali aktivity konkurence. 

Veletržní stánek o ploše 40 m2 zaujal 
povedeným grafickým zpracová-
ním a pozornosti neunikla ani nová 
produktová animace na obří LED 
obrazovce. 

SILON na veletrhu 
zastupovali kolegové 

z týmu TABOREX – zleva 
strategický prodejce 

Václav Chlumák, 
specialista technické 

podpory zákazníka Matěj 
Pospíšil, vedoucí týmu 
strategických prodejců 

Luce Helene Jussen  
a strategický prodejce 

Malte Alberts. Vedoucí 
oddělení marketingu 
Magdaléna Čapková 

(druhá zprava) dohlížela 
na to, aby ve stánku vše 

fungovalo ke spokojenosti 
prodejců i zákazníků.  
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ZÍSKALI JSME STŘÍBRNÉ 
OCENĚNÍ ZA PŘÍSTUP 
SKUPINY SILON 
K UDRŽITELNOSTI
KAMIL HRUBÝ
vedoucí oddělení kvality

Rád bych vás pravidelně informoval 
o průběžném stavu naší společnosti 
z hlediska udržitelnosti. V minu-
lém příspěvku jsem uváděl, že naše 
společnost zpracovává první roční 
zprávu z oblasti udržitelnosti – tzv. 
ESG pro rok 2021. Nyní je již zprá-
va vydaná, zatím pouze v anglické 
verzi, a uložená na webové stránce 
naší společnosti. Pracuje se na české 
verzi, která bude k dispozici v řádu 
dní. Ihned po kontrole a schválení 
bude i tato verze k dispozici na naší 
webové stránce i na intranetu. Chtěl 
bych poděkovat oddělení marketin-

gu, které zajistilo, že zpráva má po 
grafické stránce z mého pohledu 
velmi atraktivní vzhled. Čas pokro-
čil a touto dobou se již zpracovávají 
vstupní data pro zprávu za rok 2022. 
Naše společnost i v tomto roce in-
vestuje nemalé finanční prostředky 
pro další zlepšení již vytvořené 
softwarové aplikace nazvané ESG 
Management Solution. Jedná se na-
příklad o možnost výpočtu teore-
tické uhlíkové stopy pro produkty 
v jakékoliv fázi vývoje, dále možnost 
rozšíření individuálních reportů 
na všechny společnosti ve skupině 

SILON a řízení klíčových ukazatelů 
(KPI) na všech úrovních společnosti. 
Potvrzením velkého pokroku v ob-
lasti udržitelnosti je aktualizované 
hodnocení naší společnosti na plat-
formě ECOVADIS, kterou využívá 
velké množství našich zákazníků 
i konkurence. Za rok 2022 jsme byli 
hodnoceni ze stovek firem stříbrnou 
medailí a pro srovnání jsme dosáhli 
výsledku lepšího než 92 % všech zú-
častněných společností. To je důkaz, 
že jdeme správnou cestou, a zároveň 
příslib pro další naše aktivity v neu-
stálém zlepšování.
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Začátkem roku 2023 došlo ve firmě 
k mnoha změnám. Tyto změny 
se také dotkly oddělení výroby. 
Jako vedoucí výroby nastoupil od 
1. 1. 2023 Pavel Hejnic, který je dlou-
hodobým zaměstnancem SILONU. 
Zpočátku pracoval jako operátor 
výroby kompaundů, poté přešel do 
přípravy Silmixu. Z této pozice se 
posunul jako koordinátor výroby 
ERPETU. Po ukončení výroby na 
ERPETU se vrátil zpět na oddělení 
výroby kompaundů jako technolog.

Pavel Hejnic si je vědom toho, že 
v letošním roce SILON čekají nové 
výzvy, ať už půjde o nové výrob-
ní projekty, nebo změny v rámci 
nových předpisů. A co na to říká? 

„Bude to obtížný rok, neboť současná 
turbulentní situace ve světě je nevyzpy-
tatelná. Musíme čelit neustále novým 
výzvám, které jsou spojené s větším 
důrazem na kvalitu výrobků, snížení 
odpadovosti ve výrobě či zlepšení efek-
tivity výroby. Stejně jako každý nový 
vedoucí si přináší nové pohledy, tak i já 
si přinesu svoje představy a nápady, 
které možná pro nás budou znamenat 
dělat některé věci jinak, než jak jsme 
byli doposud zvyklí.“

Pavel neakceptuje zastaralé myšlení 
a říká: „Jsem otevřený novým cestám 

a totéž očekávám od svých kolegů. Rád 
pracuji s lidmi, kteří berou svoji práci 
vážně. Nesmíme zapomínat, že vše, co 
uděláme, se musí řídit pravidly, nor-
mami a předpisy, které musíme dodr-
žovat a zlepšovat. Jsem si vědom toho, 
že dodržovat pravidla beze zbytku není 
vždy pohodlné a komfortní, ale nelze je 
ohýbat a kašlat na ně, protože to pak 
celé vede k chaosu a problémům, které 
na nás v konečném důsledku dopadají 
a vše nám to ztíží. Mějte na paměti, že 
i v silničním provozu platí jednoznačně 
daná pravidla a ta se musejí dodržovat, 
byť ne vždy je nám to po chuti. Ale stej-
ně jako se vyvíjejí pravidla v silničním 
provozu, tak i my máme možnost pra-
covat na našich pravidlech.“

Pavel je vždy otevřený přijímat návr-
hy, jak co zlepšit a udělat co nejlépe. 
Jedním dechem k tomu dodává: „Vě-
řím, že se nám podaří najít společnou 
cestu a vše zvládneme a zase se posune-
me o notný kus dál. Vždy se nám to 
dařilo, i když nám stály v cestě nelehké 
překážky, které představují brzdu 
v procesu rozvoje a zlepšování. Nesmí-
me se bát a musíme spolupracovat jako 
celistvý tým, i když – na rovinu – ne 
vždy to půjde jednoduše a bezbolestně.“

Pavel zůstává optimista a uzavírá to 
povzbuzením: „To dáme!“

PAVEL HEJNIC 
SE STAL NOVÝM 

VEDOUCÍM VÝROBY 
ZÁVODU SILON CZ

PAVEL HLADÍK
ředitel závodu SILON CZ
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PŘEDSTAVUJEME VÁM TÝM 
PRODUKTOVÉ SKUPINY 
TOLL COMPOUNDING
LUCIE VANČUROVÁ 
marketingová specialistka

V tomto čísle vám představujeme nejmenší tým strategického prodeje pro TOLL COMPOUNDING, 
který má aktuálně dva členy  – Alžbětu Smítkovou, jež se rozhodla zůstat inkognito, a  vedoucího 
týmu Ingo Fischera. A co je to vlastně ten TOLL COMPOUNDING? Je to smluvní zakázková výroba 
kompaundů, kterou si u nás sjednávají pro nás de facto konkurenční firmy, většinou z důvodu nedo-
statečné vlastní výrobní kapacity nebo absence technologie pro tento druh výrobků. Kompaundy se 
vyrábějí zpravidla na základě receptury zákazníka a ten je prodává dále pod vlastní obchodní znač-
kou. Na podrobnosti jsme se zeptali Ingo Fischera, který trvale žije i pracuje v Německu.

INGO FISCHER
VEDOUCÍ PRODEJE TÝMU TOLL COMPOUNDING

Jaký typ produktu se v SILONU nejčastěji vyrábí 
pro jiné firmy? Dalo by se to říct takto obecně, 
nebo se to liší případ od případu? Firmy se na 
SILON obracejí pouze z nedostatku své vlastní 
výrobní kapacity, nebo i z jiných důvodů?
Ve většině případů se jedná o výrobky, kte-
ré mají být převedeny z práškové formy do 
formy granulátu, aby se zabránilo prašnosti 
při výrobě. Většinou jde o nedostatek kapaci-
ty, ale také o zjednodušení způsobu práce.

Pokud se nemýlím, pracuješ  
v SILONU déle, než je věk některých našich 
mladých kolegů.   Kolik let už to je?  
Co tě přivedlo do společnosti SILON?
Plastikářskou praxi jsem zahájil ve společnosti Con-
stab v roce 1989 pod vedením pana Rustiga staršího. 
Tam jsem se naučil vše o extruzi a výrobních proce-
sech. V roce 1991 jsem poprvé navštívil Tábor neda-
leko SILONU. V roce 2003 jsem v SILONU převzal 
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skupinu výrobků TABOND a dlouhá 
léta jsem toho litoval. Poté jsem 
krátce pomáhal skupině TABOCAB 
růst. Od roku 2022 se starám o za-
kázkovou výrobu kompaundů.

Nemáš někdy pocit, že už znáš 
ve firmě každý kámen a že 
už se nemáš kam posouvat? 
Co tě v SILONU stále drží?

Mám pocit, že jsem každý kámen 
viděl již minimálně dvakrát.  
Mám rád výzvy a komunikaci 
s různými lidmi. Oblast kom-
paundů díky své rozmanitosti 
přináší vždy nové zkušenosti.

Ve svém týmu máš nyní Alžbětu 
a donedávna to byla Irena. Irena 
se vrátila do operativního prodeje.  

Znamená to, že poptávka po 
smluvní výrobě se snížila?
Celý trh se ve 4. čtvrtletí 2022 
zhroutil, což je patrné z hledis-
ka objemu. Zákazníci nejprve 
využijí své vlastní kapacity, než 
opět získáme další objednávky. 
Ale vypadá to, že se situace opět 
pomalu stabilizuje, takže se brzy 
vrátíme ke skutečnému růstu.

Na podzim 2022 se po dlouhé 
době uskutečnil veletrh K 2022. 
Považuješ naši účast na vele-
trhu za důležitou, i když je to 
velmi nákladná věc? Nebo si 
myslíš, že by bylo možné dělat 
dobře obchod i bez veletrhů?
Veletrh K se koná pouze jednou 
za tři roky a podle mého názo-
ru je to jeden z nejdůležitějších 
veletrhů. Ať už s sebou nese ná-
klady, nebo ne, setkáte se tam ve 
velmi krátkém čase se zákazníky 
z celého světa. Kdybyste je chtě-
li všechny navštívit, byli byste 
na cestách celý rok a náklady na 
cestování nelze ani odhadnout. 
Nic nenahradí osobní setkání.

Byla tvoje účast na veletrhu  
úspěšná? Přinesla firmě nějaký  
nový projekt v oblasti toll  
compoungingu?
Ano, a s velkou společností. Spo-
lupráce by mohla v dlouhodobém 
horizontu přinést mnoho synergií. 
Někdy je to tak, že právě poví-
dání, u kterého nikdo neočekává 
obchod, vede později k úspěchu.

Většinu času pracuješ z domo-
va. Nechybí ti kontakt s kole-
gy na denní bázi? Považuješ 
osobní kontakt se zákazníky 
jako klíčový pro navázání dob-
rého obchodního vztahu?
Ale ano, chybí mi to, ale vynahrazuji 
si to telefonem. Rozhovor je mno-
hem víc než e-mail. U klíčových 
zákazníků je osobní kontakt nezbyt-
ný. Spoustu věcí lze osobním kon-
taktem vyřídit rychleji a snadněji. 

Na veletrhu K 2019

Na veletrhu K 2022
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Hlavní sídlo SILONU se nyní 
přesunulo do Prahy. Jakou 
v tom spatřuješ výhodu?
Pražská kancelář se nachází v těs-
né blízkosti letiště, což přináší 
tu výhodu, že schůzku můžete 
uskutečnit rychle a během jed-
noho dne bez dlouhého pře-
jezdu z letiště do Tábora.

Co tě nejvíc baví na práci obchod-
níka, a co ti naopak bere energii?
Rád zkouším nové věci a dě-
lám nemožné věci možnými. 
Ztrácím energii psaním zpráv 
a vyplňováním formulářů.

Co na tebe v práci funguje 
jako spolehlivá motivace?

Respekt a někdy i uznání  
a pochvala. Ale jako motiva-
ci bych viděl i zvýšení platu.

Za těch 34 let, co pracuješ pro 
SILON, jsi byl mnohokrát v ČR. 
Jaký máš vztah k Česku a lidem 
zde? Co máš rád, a co naopak ne? 
Naučil ses nějaká česká slova?
Chutná mi zdejší kuchyně 
a pivo a mám rád kolegy. Český 
jazyk nepatří mezi mé oblíbe-
né, ale „dobrý den, jak se máte, 
pivo, prosím“ funguje dobře.

Jak nejradši odpočíváš? Co tě 
baví dělat, když máš volno?
Ve volném čase rád chodím na 
procházky nebo výlety se svou 

partnerkou a psem. Mám rád pří-
rodu a rád cestuji s karavanem, 
např. do Švédska, Dánska atd.

Blíží se Velikonoce. Co pro 
tebe znamená tento svátek?
Popravdě nic zásadního, pro-
tože zrovna předělávám dům. 
Renovace mi pravděpodobně 
zabere většinu volného času.

Máš něco na srdci, co bys chtěl 
vzkázat kolegům nebo vedení  
společnosti SILON?
Vše, co můžeme vytvořit  
v SILONU, můžeme udělat  
pouze společně.

Mám rád  
přírodu  
a rád cestuji  
s karavanem.“

„
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INVESTUJEME DO 
TECHNOLOGIÍ I NEMOVITOSTÍ, 
CO NÁS ČEKÁ LETOS?
JAN TOLAR 
ředitel společnosti SILON CZ Estate

 

I přes přetrvávající nejistotu v glo-
bálním hospodářství pokračuje 
v letošním roce skupina SILON 
v realizaci investic do nemovi-
tostí a technologií. Pro závod 
Planá jsou tak v plánu investice ve 
výši přibližně 200 milionů Kč.

V rámci stavebních úprav a investic 
v areálu se letos zaměříme zejména 
na dvě hlavní oblasti. První z nich je 
zajištění požární bezpečnosti v po-
době úpravy systému EPS do stavu 
odpovídajícího aktuálnímu provozu 
a využití budov. Druhou zásadní 
oblastí je dokončení úprav budov, 

ve kterých v loňském roce ukončili 
svou činnost dosavadní nájemci. 
V tomto případě se jedná zejména 
o rekonstrukci budovy 3103 (bývalý 
Röchling), kde aktuálně probíhá roz-
sáhlá rekonstrukce podlahy. Vzhle-
dem k rozsahu prací, stáří budovy 
a členitosti suterénu jde o náročnou 
akci, která potrvá přibližně půl roku.

S budovou 3103 je spojen i přesun 
dopravníku Schrage z centrálního 
skladu. Dopravník bude na konci 
března instalován na novou oce-
lovou konstrukci, která již stojí 
před budovou v místě plochy pro 

nakládku kamionů. S přesunem 
Schrage je spojena i oprava as-
faltových ploch před budovou.

Ihned po jarním opětovném za-
hájení činnosti stavebních firem 
a obaloven je plánováno dokončení 
parkoviště před budovou R & D, 
včetně vybudování přístřešků 
pro jízdní kola a motocykly. Dále 
bude dokončena vrátnice a ob-
last hlavního vjezdu do areálu.

Kromě výše uvedených akcí bu-
dou samozřejmě probíhat i běžné 
rekonstrukce objektů a úpravy 
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zpevněných ploch, včetně plá-
nované rekonstrukce a doplnění 
osvětlení komunikací v areálu. 
V rámci areálu jsou připraveny také 
další investice do ochrany život-
ního prostředí a výsadba zeleně.

V oblasti energetické infrastruktury 
bude během letní odstávky dokon-
čena rekonstrukce trafostanice PKH. 
Probíhá také příprava studie pro 
výstavbu fotovoltaické elektrárny 
v areálu. Důležitým úkolem bude 
rovněž příprava na plánované zvýše-
ní tlaku v rozvodné soustavě horké 
vody, které má začít v příštím roce.

Kolegové z IT mají připravenou 
řadu investic do IT infrastruk-
tury a softwarového vybavení, 
jako je např. vylepšení JDE 
nebo obnova síťových prvků.

V rámci výroby průběžně probíhají 
investice do automatizace výroby, 
řešení pro správnou výrobní praxi 
(GMP) a vylepšení výrobních linek 
(namátkou např. posílení chladicí-
ho okruhu o další kompresorovou 
chladicí jednotku nebo úpravy 
pneudopravy surovin v hale Tesco). 
Za zmínku stojí rovněž výměna 
pohonu hnětače linky 51, kdy bude 
instalován nový motor s nižší 
spotřebou a jednodušší údržbou.

Pro laboratoř je ve fázi dokonče-
ní rekonstrukce nové místnosti 
pro přístroje pořízené v posled-
ních měsících. Jedním z hlavních 
úkolů pro letošní rok je renova-
ce zázemí pro archiv vzorků.

Rovněž v budově R & D probíhají 
stavební úpravy spojené s instalací 
nových přístrojů tak, aby bylo vy-
tvořeno zázemí odpovídající sou-
časným trendům a požadavkům.

Tímto bych vás také chtěl za celý 
tým SILON CZ Estate požádat 
o trpělivost a pochopení během 
omezení, která budou realizaci ně-
kterých investičních akcí provázet.
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MARTIN 
ČERVENKA

VOJTĚCH ŽÁČEK
marketingový specialista

Martin Červenka je strategický prodejce týmu TABOCAB – má tedy na starost prodej kompaundů na 
výrobu kabelů. Do firmy nastoupil sice teprve minulý rok, takže by ho leckdo mohl považovat stále za 
nováčka v tomto oboru, ale jestli někde nováčkem určitě není, je to ve sportu. Konkrétně v baseballu, 
kde má za sebou výjimečnou kariéru.

Jaký to je pocit, když tě v práci 
navštíví řada novinářů a repor-
térů a dělají s tebou rozhovor?
Co se týče rozhovorů jako tako-
vých, to mi nevadí. Jakmile je to 
však v práci, vzbuzuje to větší po-
zornost, než bych si přál, protože 
to s prací nesouvisí a o své base-
ballové minulosti moc nemluvím.

Je to u tebe běžné?
Rozhovorů jsem dělal již spoustu 
a sem tam jsem se objevil i v televizi 
nebo v rádiu, takže se dá říct, že 
jsem si na to už zvykl a bral jsem 
to jako součást sportovní kariéry.

Jak se vlastně profesionál-
ní hráč baseballu dostal 
k prodeji kompaundů?
Každému sportovci je jasné, že 

jeho kariéra není věčná, a tak po-
stupem času začne přemýšlet, co 
by ho bavilo dělat dál. Mě vždycky 
lákal obchod a využití jazyků. Proto 
když jsem minulý rok hledal práci, 
tak mě zaujal inzerát SILONU.

Jak dlouho jsi ve firmě a jak 
se ti tady zatím líbí?
Ve firmě jsem osm měsíců a pro-
zatím je všechno v pořádku.

Co říkáš na své kolegy  
z TABOCAB týmu?
Jsou výborní. Líbí se mi, že jako 
skupina fungujeme jako tým, kde si 
vzájemně pomáháme a vycházíme si 
vstříc podobně jako ve sportu. Zá-
roveň je s nimi v kanceláři legrace.

Vraťme se k baseballu – jak 
dlouho se mu věnuješ?

Baseballu se věnuji celý život. Začal 
jsem pod vedením mého táty už 
v pěti letech, který mě a bráchu tré-
noval.

Můžeš nám říct, jak probíhala 
tvoje dosavadní kariéra a jaký 
největší úspěch jsi zažil?
Jak jsem zmiňoval, začal jsem s ba-
seballem od malička. Postupem 
času jsem se vypracoval a v 16 letech 
mi byla nabídnuta profesionální 
smlouva do jedné z organizací 
v USA. Následně jsem dalších 14 let 
strávil ve třech různých organiza-
cích a postupně jsem se v Americe 
propracovával výš a výš. Nakonec 
jsem v roce 2021 hrál AAA (pozn. 
red. druhá nejvyšší soutěž). Co se 
týče sportovních úspěchů, tak těch 
je asi víc, než abych dokázal vy-
jmenovat jenom jeden. Určitě moje 

TALENTOVANÝ 
HRÁČ BASEBALLU MŮŽE 
PRODÁVAT I KOMPAUNDY
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kariéra nebyla úplně špatná na to, 
že jsem kluk z Česka. Jinak z týmo-
vých úspěchů bych zmínil několik 
vítězství mistrovství Evropy, dále 
to, že jsme se dokázali kvalifikovat 
na WBC (pozn. red. World Baseball 
Classic je největší baseballový turnaj 
na světě), a v neposlední řadě, že 
jsme v roce 2017 dokázali vyhrát 
třetí nejvyšší ligu MLB v USA.

Je pravda, že jsi měl blízko k pod-
pisu smlouvy ve slavné MLB 
(Major League Baseball) v USA?
Za hlavní tým jsem si zahrál během 
předsezonních kempů. Během zá-
kladní části jsem poté měl hodně 
blízko k nástupu do MLB, když mě 
povolali do prvního týmu a trenér 
mi řekl, že očekávají, že budu do-
psán na soupisku. Bohužel se však 
před zápasem rozhodli jinak 
(z důvodu zranění jiného hráče) 
a mě nakonec neaktivovali.

Proč to nakonec nevyšlo?
Těžko říct, ale asi mi chybělo 
trochu sportovního štěstí.

Jak se žije v USA? V čem 
je největší rozdíl opro-
ti České republice?
Za tu dobu, co jsem žil v USA, 
jsem si zvykl na život tam natolik, 

že mi celkem zevšedněl a nedo-
kážu uvést žádný velký rozdíl.

Když jsme u Česka – v minulém 
roce česká reprezentace 
zaznamenala velký úspěch. 
Řekneš nám o tom něco víc?
Ano, na podzim minulého roku 
jsme se kvalifikovali poprvé 
v historii na World Baseball 
Classic (největší baseballo-
vý turnaj na světě). Tento 
turnaj je výjimečný tím, 
že na něj MLB týmy uvol-
ňují své největší hvězdy. 

Dalo by se to přirovnat s hoke-
jem, kdy NHL uvolnila všechny 
hvězdné hráče na OH v Naganu.

Jak to máš v současnosti? V jakém 
týmu tě nyní můžeme sledovat?
V současnosti hraju baseball, 
jako celý život, hlavně pro zába-
vu. Jsem v týmu Tempo Praha, se 
kterým hraji českou extraligu.

U profesionálních sportovců 
se často setkáváme s tím, že 
se jejich práce točí také kolem 
sportu. Přemýšlel jsi, že by ses 
po ukončení sportovní kariéry 
věnoval něčemu kolem baseballu?
Sport byl, je a bude součástí 
mého života. Nicméně base-
ballem se člověk v České re-
publice nedokáže uživit.
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SLOUČENÍ OPERATIVNÍHO 
NÁKUPU A PRODEJE 
PŘINESLO VĚTŠÍ EFEKTIVITU 
V PLÁNOVÁNÍ VÝROBY
MIROSLAVA MACKOVÁ
vedoucí Oddělení operativních služeb

V souvislosti s novou organizační  
strukturou došlo od 1. 1. 2023 
ke sloučení operativní části Oddělení 
zásobování a Oddělení operativního 
prodeje a tím vzniklo nové Oddělení 
operativních služeb. Zásobování se 
tím pádem rozdělilo na dvě části. 
Ta strategická nyní patří stejně jako 
ostatní strategická oddělení pod fir-
mu SILON s.r.o. a operativní zůstalo 
v Plané nad Lužnicí jako část SILON 
CZ. Strategické zásobování se tedy 
stává stejně jako strategický prodej 
samostatnou jednotkou a operativa 
začala fungovat společně. Tím došlo 
logicky k mnohem užšímu propoje-
ní, než tomu bylo v minulosti. I když 
samozřejmě i předtím fungovala 
spolupráce mezi námi na denní bázi, 

v současnosti je intenzita ještě mno-
hem větší. Pozitivním přínosem této 
změny je zjednodušení komunikace 
v rámci jednoho oddělení a vlastně 
i v rámci jedné velké kanceláře, 
protože součástí této změny bylo 
i sestěhování obou oddělení do jed-
noho společného prostoru. I když je 
možné mít k open space kancelářím 
různé výhrady, a to naprosto opráv-
něně, přeci jenom zůstává několik 
výhod. Jednou z nich je bezesporu 
lepší a rychlejší komunikace v rámci 
týmu a rychlost, se kterou je možné 
vyřešit různé problémy. A nejenom 
problémy řešit, ale i jim předcházet. 
Mnohdy stačí jenom to, že zaslech-
nete informaci, která ani nebyla 
původně určena vám, a přesto pro 

vás může být důležitá. Zdaleka ne 
vždy a ne každý dokáže odhadnout, 
kterou informaci má s kým sdílet. 
Pak dochází buď k nekonečnému 
vyměňování mailů a posílání zpráv 
na skupinu lidí, z nichž část se 
o danou informaci vůbec nezajímá, 
nebo se může stát, že zapomenete 
na někoho, kdo to vědět potřebuje. 
Vzhledem k tomu, že naším společ-
ným úkolem je nejprve co možná 
nejoptimálněji naplánovat výrobu 
a následně zajistit včasné dodání 
všech potřebných surovin, ukazuje 
se, že naše nově vzniklé oddělení 
může plnit tuto funkci mnohem 
efektivněji. Zatímco na straně ope-
rativního prodeje se vlastně nic zá-
sadního nezměnilo, pro operativní 
zásobování se toho změnilo docela 
dost. Nespornou výhodou je, že nyní 
mají všichni veškeré informace o no-
vých objednávkách, nově naplánova-
ných výrobách, změnách stávajícího 
plánu a dodávkách surovin hned 
z první ruky. Zatímco v minulosti 
byla operativní část oddělení více 
v kontaktu se strategií, současná 
organizace klade důraz na její opera-
tivní funkci.
Jako jedno oddělení jsme spolu 
začaly fungovat od začátku tohoto 
roku, sestěhovaly jsme se o něco 
později. Doufám, že za tu krátkou 
dobu se nám podařilo spolu začít 
fungovat jako jeden tým a že se nám 
to bude společně dařit i nadále. Za 
to bych chtěla všem kolegyním po-
děkovat.
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SKUPINA SILON ROSTE, 
A PROTO DĚLÁME ZMĚNY
ŠUCHRAT SAIDOV
jednatel a výkonný ředitel skupiny SILON

 

Jak každý z nás může denně vidět 
a slyšet v médiích, v současné situaci 
dochází k mnoha nepředvídatelným 
změnám na světových trzích. My 
všichni, kteří jsme součástí skupiny 
SILON, musíme tyto změny reflek-
tovat. Abychom byli schopni dosáh-
nout trvalého růstu, jsme nuceni na 
tyto změny flexibilně reagovat a zá-
roveň respektovat situaci na trhu. 
Naším cílem je stát se globálním 
hráčem v oblasti výroby kompaun-
dů, prohlubovat spolupráci s našimi 
partnery a dosáhnout vedoucích 
pozic na trzích, kde působíme.

Trvalého růstu nemůžeme docílit 
bez dalšího rozšiřování výrobní 
kapacity a naší přítomnosti ve 
světě. Tím, že se přiblížíme našim 
globálním partnerům, jim vyřešíme 
komplikovanou logistiku a zkrátíme 
tak cestu výrobku k zákazníkovi 
na minimum. Chceme být trans-
parentní a srozumitelní pro naše 
partnery – proto jsme přistoupili 
k rebrandingu (pozn. red. revitalizaci 
neboli omlazení obchodní značky za-
hrnující změnu loga a vizuální tváře 
firmy) a přejmenování společností 
v rámci skupiny SILON. Hlavním 

cílem bylo zohlednit umístění a ak-
tivity každé firmy a promítnout je 
do jejího názvu. Novou strukturu 
skupiny SILON představujeme ve 
schématu na následující straně.

Koncem loňského roku, v prosinci 
2022, jsme v Řecku založili náš nový 
subjekt SILON GR, který by měl 
reprezentovat naši další expanzi na 
východ, nicméně stále v rámci EU. 
Prostřednictvím naší dceřiné spo-
lečnosti v Řecku bychom měli mít 
lepší přístup k našim zákazníkům na 
Středním východě, v regionu Severní 
Afrika, v Asii a Austrálii. Velkou vý-
hodou pro nás bude i blízkost přísta-
vu, který je vzdálen jen několik kilo-
metrů od budoucího řeckého závodu.

V rámci expanze potřebujeme mít 
důslednou kontrolu nad struk-
turou našich nákladů a současně 
nechceme duplikovat strategické 
služby v jednotlivých závodech. 
Proto jsme se rozhodli všechny 
strategické služby centralizovat 
v hlavním sídle společnosti, aby-
chom mohli zeštíhlit všechny vý-
robní závody. Protože SILON patří 
mezi významné české společnosti, 

vznikla nová centrála skupiny 
SILON v Praze, v jedné z historic-
kých částí hlavního města. Lokalita 
hlavního sídla odkazuje na silné 
české kořeny společnosti SILON.

Nové nastavení struktury skupiny 
SILON a rostoucí objem provozních 
aktivit si samozřejmě vyžádaly také 
změny v organizační struktuře 
a nastavení odpovědnosti v rámci 
této struktury. V souvislosti s tím se 
dozorčí rada společnosti rozhodla 
vrátit již existující pozici COO do 
struktury představenstva společ-
nosti. Do pozice COO (pozn. red. 
z anglického spojení Chief operating 
officer = provozní ředitel) byl jme-
nován Radek Somol, který se ujme 
vedení provozních činností v rámci 
skupiny SILON. A dále všechny ope-
rativní služby jsou nyní sjednoceny 
ve společnosti SILON CZ v novém 
Oddělení operativních služeb 
pod vedením Miroslavy Mackové.

Věříme, že všechny tyto změny 
podpoří budoucí růst všech společ-
ností skupiny SILON za současného 
zachování efektivity a flexibility.
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PŘEDSTAVUJEME VÁM
DANIEL RAUBENHEIMER
finanční ředitel společnosti SILON US

Můžete se nám stručně představit?
Ahoj, jsem McKenzie Combs. Narodila jsem se 
v Louisianě a do Georgie jsem se přestěhovala, 
když mi bylo asi 6 let. Miluji sport, cvičení a ven-
kovní aktivity. Ráda cestuji a sbírám zážitky s ro-
dinou a přáteli. Vážím si rodiny a přátelství.

Proč jste si vybrala společnost SILON US?
Většinu času během dne strávíte s lidmi, se kterými 
pracujete, proto jsem se chtěla ujistit, že budu pracovat 
někde, kde se cítím jako člověk ceněná a spokojená. Po 
prvním setkání s Antineah, Hannah a Mattem jsem cítila, 
že společnost SILON US je pro mě to pravé. Všichni pů-
sobili pozitivně, přátelsky a cítila jsem se u nich vítaná.

Čemu byste se chtěla ve své nové roli naučit?
Ráda bych se dozvěděla více o materiálech a poznala různé 
dodavatele.

MCKENZIE COMBS
NAŠE NOVÁ KOLEGYNĚ Z ODDĚLENÍ NÁKUPU
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MAKAYLA GRIMSLEY
NAŠE NOVÁ KOLEGYNĚ Z OBCHODNÍHO ODDĚLENÍ

Čeho chcete v této roli dosáhnout?
Ráda bych dosáhla skvělých vztahů 
s našimi dodavateli a zákazníky.

Vyjmenujte některé ze svých 
největších životních lekcí.
V životě jsem se naučila, že vše, 
co děláme nebo říkáme, má dů-
sledky pro nás i pro ostatní. Také 
jsem se naučila, že je důležité 
naslouchat, abychom rozuměli.

Jaký je váš oblíbený film a proč?
Miluji filmy, ale nemám žádný oblí-
bený.

Co nejzajímavějšího bys-
te o sobě řekla?

Jsem jediná dívka z pěti dětí.

Co vás nejvíce inspiruje?
Získávání nových dovednos-
tí, překonávání výzev, plnění 
cílů, učení se novým věcem.

Kdo vás nejvíce inspiruje?
Nejvíce mě inspiruje moje dcera.

V čem se dnes lišíte oproti 
těmto inspiracím?
Díky nim jsem se více zamě-
řila na cíle a život obecně.

Řekněte nám, kolik vám je let, 
aniž byste nám prozradila svůj 
věk, tím, že uvedete své oblíbe-
né televizní pořady z dětství.
Jeden z mých nejoblíbenějších po-
řadů z dětství je Save by the Bell!

Jaká vzpomínka vám nej-
více utkvěla v paměti?
Jednou z mých hlavních vzpomí-
nek z dětství je cestování s rodiči 
a letní prázdniny u prarodičů.

Kdybyste dostala 1 milion 
dolarů, jakých 5 věcí bys-
te udělala nejdříve?

Založila bych neziskovou charitativ-
ní organizaci pro děti s rakovinou. 
Otevřela bych centrum pro mládež 
v místě, kde jsem se narodila. Něco 
bych vložila do fondu na vysokou 
školu pro Nylu. Vzala bych svou ro-
dinu na týdenní dovolenou. Koupila 
bych si dům na pláži pro rodinu 
a přátele, aby si mohli užívat, když 
potřebují odjet za odpočinkem.

Dostala jste za úkol přežít na opuš- 
těném ostrově po dobu jednoho  
měsíce, ale smíte si s sebou vzít 
5 předmětů. Jaké předměty to jsou?
Hrnec na vaření, nůž/mačeta,  
moskytiéra, rybářský vlasec. A vzala 
bych si s sebou partnera, protože 
bych sama umřela!

Jakou radu byste dala svému  
šestnáctiletému já?
Poslouchej své rodiče, nejsou 
tak špatní, jak si myslíš.

Můžete se nám stručně představit?
Ahoj! Jmenuji se Makayla Grimsley a jsem asistentka 
prodeje pro společnost SILON US. Vyrůstala jsem ve vo-
jenské rodině, takže jsem se v dětství hodně stěhovala. 
Posledních 14 let žiji v Georgii. Mám dvě úžasné děti, 
které mě nutí být tím nejlepším člověkem. Jsem velmi 
cílevědomá a snažím se být tou nejlepší verzí sebe sama.

Proč jste si vybrala společnost Silon LLC?
V současné době studuji obchod a chtěla jsem se dostat 
do svého oboru. U Silonu jsem viděla nabídku práce na 
tuto pozici, tak jsem si o společnosti zjistila další informa-
ce. Je to pro mě skvělé místo, kde se mohu rozvíjet a učit se.

Čemu byste se chtěla ve své nové roli naučit?
Ráda bych se na této pozici naučila, jak budovat lep-
ší vztahy s klienty a jak se v této roli zlepšit.

Čeho chcete v této roli dosáhnout?
Ráda bych se naučila lépe komunikovat s klienty o jejich přáních  
a potřebách.
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Vyjmenujte některé ze svých 
největších životních lekcí.
Největší lekce, kterou jsem v životě 
dostala, je, že všechno se děje z něja-
kého důvodu.

Jaký je váš oblíbený film a proč?
Mým nejoblíbenějším filmem jsou 
Strážci Galaxie Vol. 2. Jsem velkým 
fanouškem Marvelu a moc mě baví 
humor, který se v tomto filmu obje-
vuje.

Co nejzajímavějšího bys-
te o sobě řekla?
Každého asi překvapí, že jsem se 
dříve profesionálně věnovala tanci.

Co vás nejvíce inspiruje?
Nejvíce mě inspiruje tvořit a jít 
příkladem svým dětem. Chci jim 
ukázat, že tvrdou prací lze do-
sáhnout všeho, co si zamanete.

Kdo vás nejvíce inspiruje?
Nejvíce mě inspirují moji rodiče.

V čem se dnes lišíte oproti  
těmto inspiracím?
Každá z nich mi dala cenné  
lekce a důvod tvrdě pracovat  
a zlepšovat se.

Řekněte nám, kolik vám je let, 
aniž byste nám prozradila svůj 
věk, tím, že uvedete své oblíbe-
né televizní pořady z dětství.
Mezi mé nejoblíbenější televizní 
pořady z dětství patří Bear in the 
big blue house a SpongeBob.

Jaká vzpomínka vám nej-
více utkvěla v paměti?
Klíčovou vzpomínkou, která mi 
utkvěla v paměti, je léto strá-
vené u prarodičů v horách.

Kdybyste dostala 1 milion 
dolarů, jakých 5 věcí bys-
te udělala nejdříve?
Kdybych dostala milion dolarů, 
prvních pět věcí, které bych udě-
lala, by bylo, že bych něco splatila 

svým rodičům, koupila si nové 
auto nebo motorku, část inves-
tovala, koupila bych si pozemek 
a postavila dům svých snů.

Dostala jste za úkol přežít na 
opuštěném ostrově po dobu 
jednoho měsíce, ale smíte si s se-
bou vzít 5 předmětů. Jaké před-
měty to jsou?
Kdybych si měla vzít na opuštěný 
ostrov pět věcí, vzala bych si nůž, 
bezedný hrnek kávy, dostatek knih 
na měsíc, opalovací krém a surf.

Jakou radu byste dala svému  
šestnáctiletému já?
Kdybych mohla poradit svému 
mladšímu já, řekla bych mu, aby 
následovalo své sny, a ne to, co po 
něm chtějí ostatní. Také bych mu 
řekla, že všechno se nakonec vyřeší 
a ať se tolik netrápí budoucností.
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PO COVIDOVÉ ODMLCE 
ZPÁTKY NA ZNAČKY! ANEB 
JAK ROZVÍJÍME PERSPEKTIVNÍ 
ZAMĚSTNANCE
NATÁLIE NĚMCOVÁ
manažerka pro rozvoj zaměstnanců / firemní ombudsmanka

V uplynulých třech letech jsme 
zažili koronavirovou pandemii 
a lockdown, válku na Ukrajině, spo-
lečenské otřesy i ekonomickou krizi. 
I když situace ještě není stabilní, 
rozhodlo se vedení SILONU podpo-
řit a v novém designu rozběhnout 
celofiremní vzdělávací program, 
zaměřený na rozvoj klíčových a per-
spektivních zaměstnanců. Vžil se 
pro něj název Talenti.

Jak bude program vypadat?  
V novém pojetí budeme pracovat 
s více účastníky, které rozdělíme 

do několika skupin. Každá skupina 
bude mít vlastní cíl a jemu přizpů-
sobený časový rámec. Samotný 
začátek je plánován již na duben! 
V programu se zaměříme přede-
vším na rozvoj dovedností v oblasti 
vedení lidí. Stejně tak se budeme 
věnovat získání zkušeností z práce 
na celofiremních projektech, které 
budou mít za úkol přinést do firmy 
měřitelnou hodnotu. Odměnou pro 
účastníky, ale i pro firmu bude vzá-
jemná spolupráce a učení se od sebe 
navzájem. To jsou tři pilíře, které se 
nám osvědčily a na kterých chceme 

i nyní stavět. Akcentovat budeme 
hlavně přenos do praxe a zapojíme 
také přímé nadřízené.

Je zcela namístě říct, že pro úspěch 
talent programů obecně není rozho-
dující jejich obsah a rozsah školení, 
koučování či jiných vzdělávacích 
a rozvojových aktivit. Vždy záleží na 
ochotě a schopnosti samotných ta-
lentů převzít zodpovědnost za vlast-
ní rozvoj. A tu je potřeba podpořit. 
Víme, že se to firmě vrátí.
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ZDRAVOTNÍ PROHLÍDKY  
PO NOVELE ZÁKONA
DAVID SVÁČEK
vedoucí personálního oddělení

Mnozí z vás jistě zaznamenali, že 
s platností od ledna letošního roku 
provedla vláda České republiky 
výrazné změny vyhlášky č. 79/2013 
Sb., upravující oblast pracovnělékař-
ských služeb. V následujícím textu se 
podíváme, koho se změny týkají a co 
přinesou v praxi.

Předně se v dokumentu objevují 
nové pojmy – tzv. rizika ohrožení 
zdraví (např. řízení motorových vo-
zíků, jeřábníci, noční práce apod.) se 
nově označují jako profesní rizika. 
Původních rizik ohrožení zdraví 
bylo 14, profesních rizik je nyní 
11. Vypadly např. práce ve školách 
a školských zařízeních nebo činnosti 
epidemiologicky závažné.

Dále se mění podmínky dohledu 
smluvního poskytovatele pracov-
nělékařských služeb na pracovištích 
(„podnikového lékaře“), a to tak, že 
se nově vykonává v periodě jednou 

za 3 roky, pokud se jedná o práce  
kategorie 2R, 3 nebo 4, anebo o prá-
ce, jejichž součástí je profesní riziko. 
To znamená, že dohled pro kate-
gorie 1 nebo 2 se vykonává pouze 
tehdy, pokud tak stanoví zaměstna-
vatel nebo si jej vyžádá poskytovatel 
pracovnělékařských služeb. Dříve 
byl i pro tyto práce dohled povinný 
a vykonával se jednou ročně, u prací 
zařazených do kategorie 1 potom 
v periodě jednou za 2 roky.

Nejvýraznější změny nasta-
ly v oblasti periodických 
pracovnělékařských prohlídek. 
Nově není nezbytně nutné tyto pro-
hlídky provádět u prací kategorie 
1 a 2. Výjimkou jsou případy, kdy 
provedení prohlídky vyžaduje buďto 
zaměstnavatel, nebo zaměstnanec, 
nebo je součástí práce profesní rizi-
ko. Periody pracovnělékařských 
prohlídek se nemění (viz tabulka 
níže).

V případě profesního rizika je 
standardní perioda 1x 4 roky, pro 
zaměstnance staršího 50 let pak 1x 
2 roky, neplyne-li z kategorie práce 
perioda kratší. Takovou výjimkou 
je např. práce v noci, pro kterou vy-
hláška stanoví periodu na 1x 2 roky.

Z výše uvedeného vyplývá, že pokud 
o prohlídku požádá zaměstnava-
tel, je pro zaměstnance povinná, 
a odmítne-li se jí podrobit, nebude 
zdravotně způsobilý k práci. Bu-
de-li naopak prohlídku vyžadovat 
zaměstnanec, zaměstnavatel mu ji 
musí zajistit, uhradit náklady a ná-
sledně se řídit lékařským posudkem.

Spíše pro zajímavost uvádíme in-
formaci, že u rizika celkové fyzické 
zátěže se nově objevila morbidní 
obezita s indexem tělesné hmotnosti 
(BMI) nad 40 jakožto nemoc vyluču-
jící zdravotní způsobilost k práci.

PERIODY PRACOVNĚLÉKAŘSKÝCH PROHLÍDEK

Věk zaměstnance
Kategorie práce

1 2 2R 3 4
Perioda prohlídky do 50 let věku  
zaměstnance (1x za uvedený počet let) 6 4 2 2 1

Perioda prohlídky nad 50 let věku  
zaměstnance (1x za uvedený počet let) 4 2 2 2 1
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PRACOVNÍ JUBILEA

25 LET
MILAN KOČÍ  
směnový mistr

20 LET
LENKA DOLEŽALOVÁ
vedoucí technička

ZDENĚK PARIS
operátor linky

15 LET
JAN BUDÍN
výzkumný pracovník senior 

10 LET
LENKA PŘIBYLOVÁ
inženýrka kvality

DRAHOMÍRA ŠAFRATOVÁ
operativní nákupčí

MARKÉTA STIBOROVÁ
recepční

5 LET

ŠÁRKA ČÍŽKOVÁ
specialistka logistiky

LUCIE DRTINOVÁ
účetní

EDITA DUŠKOVÁ
specialistka zákaznické podpory

ANDREA FOŘTOVÁ
recepční

PETR JEŘÁBEK
operátor skladování

RADEK ŠABART
technolog strojní údržby

ANDRII ANDRUSIAK
operátor linky

VASYL BALABAN
operátor linky

PAVEL PURMAN
operátor linky

YAROSLAV STRILAN
operátor skladování

NOVÉ NÁSTUPY

2. 1. SILON CZ, PLANÁ NAD LUŽNICÍ

MIROSLAVA TRČKOVÁ
zástupce hlavní účetní

Častý dotaz se týká změn u vstupních zdravotních 
prohlídek. Zde je nutné zdůraznit, že vstupní pro-
hlídce se zaměstnanec musí podrobit vždy (nebyly 
tedy zrušeny ani u kategorií 1 a 2), nicméně pro 
kategorii 1 je může provádět i registrující (obvodní 
lékař), pokud zaměstnanec nevykonává práce v pro-
fesním riziku nebo pokud nejsou prohlídky nařízeny 
jiným právním předpisem. Jestlliže např. zaměstna-
nec jako řidič referent řídí na služební cestě firemní 
vůz, nejedná se nově o profesní riziko, a prohlídku 
tudíž může provést i registrující lékař. 

Jak se konkrétně projeví výše uvedené změny v naší 
firmě? Popravdě řečeno minimálně – rozsah a fre-
kvence periodických prohlídek zůstávají vzhledem 
k nejčastějším profesním rizikům (hluk, práce 
v noci) zachovány, a to i u kategorií 1 a 2. Pouze 
v případě vstupní prohlídky pro kategorii 1 umožňu-
jeme absolvování prohlídky u registrujícího lékaře.
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HÁDEJ, KDO JSEM?

Milí čtenáři, možná znáte zábavný televizní pořad, kdy známé osobnosti hádají povolání neznámé 
osoby. My jsme se inspirovali a  připravili pro vás novou rubriku, při které se nejen pobavíte, ale 
dozvíte se střípky ze života vašich kolegů. Poznejte své spolupracovníky podle jejich příběhu a foto-
grafie z dětství či mládí. Tak pojďme na to! Poznáte kolegyni na fotografii? Napište nám nejpozději 
do konce dubna její jméno a pracovní pozici na redakce@silon.eu a vyhrajte sportovní ručník se silon-
ským ledňáčkem! Výherce vylosujeme z došlých odpovědí.

Moji rodiče měli první rande v den 
invaze sovětských vojsk a já jsem 
se narodila 16 měsíců poté. Za 12 
měsíců po mně se narodili bráško-
vé – dvojčata. Do mých šesti let jsme 
bydleli u třetího největšího českého 
rybníka ve vesnici Horusice a poté 
jsme se třikrát stěhovali směrem ku 
Praze. Náš postup se zastavil v Tá-
boře. Středoškolská léta jsem strávi-
la na gymnáziu v Soběslavi.  

Ve třetím ročníku (na jaře v roce 
1987) jsem byla dva týdny na praxi 
v SILONU, na IT oddělní. Přepiso-
vala jsem nějaké texty na psacím 
stroji a ten sálový počítač mi také 
ukázali. Do SILONU jsem se vrátila 
až v roce 2014. Po maturitě jsem rok 
pracovala v Československé spořitel-
ně a poté začala studovat Vysokou 
školu ekonomickou v Praze. A to byl 
rok 1989, takže studentské stávky – 

a pak se zhruba 1,5 roku nevědělo, 
co nás mají učit. Tedy kromě statis-
tiky a matematiky – tyto předměty 
neobsahovaly žádné komunistické 
ideologické metodiky. Studium jsem 
nejprve přerušila v roce 1991, pak 
i ukončila a upřednostnila výchovu 
dvou synů. Vysokou školu ekono-
mickou jsem dostudovala mnohem 
později a promovala až v roce 2011.
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ÚNOR BÍLÝ, SÍLÍ 
POLE, I TENTO 
ROK JSME JELI 
NA SPINNINGO-
VÉM KOLE 

V únoru vyrazila skupina cyk-
listek ze stáje SILON na další 
ročník charitativního spinningu 
pro Domácí hospic Jordán. Náš 
osmičlenný tým ve stejnobarev-
ných trikotech po dobu jedné 
hodiny podával výkon, za který 
by se určitě nestyděl ani náš 
slovenský bratr Peter Sagan. 

Děkujeme všem kolegyním, že 
se ve svém volném čase rozhodly 
podpořit dobrou věc a neřídily 
se známým pořekadlem „nejlepší 
sport je káva a dort“. I když za 
dobrý výkon je samozřejmě po-
třeba se také odměnit.  
Děkujeme i vedení společnosti, 
že jako každoročně uhradilo star-
tovné za všechny zaměstnance.

KOLU ZDAR A TOMU 
SPINNINGOVÉMU 
OBZVLÁŠŤ!

ODBORY SILON VÁS ZVOU  
NA ZÁJEZDY DO TERMÁLNÍCH LÁZNÍ

POZNAMENEJTE SI DO KALENDÁŘE…

2. 6. 2023
LETNÍ POHODA NA POHODĚ  

PRO ZAMĚSTNANCE A JEJICH RODINY

14. – 27. 8. 2023
LETNÍ ODSTÁVKA LINEK

22. 12.– 1. 1. 2024
ZIMNÍ ODSTÁVKA LINEK

19. 4. 2023 
SOLNÉ LÁZNĚ GMÜND (RAKOUSKO)
Odjezd v 8.00 ze zastávky Kovosvit (Sezimovo Ústí),  
další zastávka v Plané nad Lužnicí
Cena zájezdu 250 Kč odboráři, 350 Kč  
ostatní; vstupné 15,50 eur/os./4 hod.

13.–15. 10. 2023 
LÁZNĚ SÁRVÁR, HOTEL PARK INN**** (MAĎARSKO)
Doprava busem, strava all inclusive,  
dvoulůžkový pokoj s možností přistýlky
Cena zájezdu 5 300 Kč odboráři, 6 500 Kč ostatní  
zahrnuje kromě výše uvedeného také vstup do lázní, do zážitkové 
části (bazén, tobogány), služby delegáta; vstup do sauny za příplatek

Zúčastnit se mohou všichni zaměstnanci, tj. nejen odboráři.  
Přihlášky a bližší informace – paní Sylva Tůmová, tel.: 381 622 271,  
e-mail: odbory@silon.eu
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Tím se myslí Reakce

Chtěl bych být pět minut sám. Takže za pět minut mohu zase přijít.

Mám vás už dost. Jdete mi na nervy. Co jsem vám udělal? Vy jste ale divnej!

Chci mít klid. Štve mě, že mne vyhazujete.

Prosím vás, odejděte. Vždyť já už jdu.

Situace ze života, že? Přesto každý z nás jí porozu-
měl a vyhodnotil jinak – po svém. Možná jste ne-
chápali proč, vždyť jste řekli úplně jasnou věc!? To, 
že něco řekneme a na druhé straně si dané sdělení 
člověk vyloží po svém, často způsobuje nedorozu-
mění. Doma, ale i v práci. A takových neshod jsem 
v ombudsmanských křesílkách řešila hned několik.

Abychom v naší komunikaci předešli nepochopení, 
musíme si dávat pozor, co chceme druhému sdělit, na 
jaké ucho má přijímat. O jakých uších mluvím? Ně-
mecký psycholog Friedemann Schulz von Thun popsal 
model čtyř uší. Představte si jednotlivé uši jako frek-
vence v rádiu, které naladíte na přijímané informace.

ŘÍKAT A SLYŠET NENÍ TOTÉŽ. 
NĚKDY SI NEROZUMÍME, I KDYŽ 
MLUVÍME STEJNOU ŘEČÍ
NATÁLIE NĚMCOVÁ
manažerka pro rozvoj zaměstnanců / firemní ombudsmanka

Na začátek si dáme takový test, malou ukázku. Řeknu větu: „Nechte mě pět minut o samotě.“

První je ucho tzv. INFORMAČNÍ.

Informačním uchem slyšíme pouze věcný obsah, 
informaci. Nic víc, nic míň. Informace, které sly-
šíme, bereme pouze jako sdělení, které nám 
chce druhý říci. Nic z  něj pro nás nevyplývá. 

Na druhou stranu, mějme na paměti, že  
i za racionálním vysvětlením se velmi 

často skrývá nějaká emoce. 

Aktivní ucho slyší ve sdělení akci, výzvu, apel nebo 
prosbu, aby někdo něco udělal, aby se něco stalo. 
Toto ucho nás donutí zvednout se a udělat to, 

o čem si myslíme, že druhý chce, aby se stalo. 
Pokud často slyšíme přes vztahové ucho, 

může se nám stát, že nás budou ostatní 
využívat.  Ujasněte si proto, jaké 

jsou vaše vlastní přání  
a pocity.

 Druhé ucho je ucho VÝZVY neboli AKTIVNÍ.
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Zdroj: POSÉ, U. D.: Zwei Ohren zuwenig. Manager  
Magazin, 16, 1986, č. 3, Organizace a řízení  
2/XVII/1988, str. 149–160

Třetí ucho, kterým čas od času 
slyšíme, je ucho VZTAHOVÉ.

Vztahové ucho slyší, co druhá strana říká o našem 
vztahu. Ví velice dobře, co si o nás jiní lidé myslí, 
někdy až „moc dobře“. Rychle a zřetelně si všímá 
dvou věcí: když se k nám někdo chová odmíta-

vě či rozkazovačně. Často slyší „trávu růst“  
a někdy sdělení chápe jako výčitku. Bere 

si informaci osobně, i když tak čas-
tokrát není míněna.

Čtvrté ucho je ucho HODNOTOVÉ 
nebo také ucho SEBEVYJÁDŘENÍ.

Hodnotové ucho slyší situaci druhého, je schop-
no vyčíst z neverbální komunikace jeho potřeby  

a hodnoty, čte „mezi řádky“. Hodnotové ucho 
je ucho naslouchající. A pokud nasloucháte, 

pak se vám jistě daří zjistit, co ostatní 
k jejich chování vede a co je pro ně 

důležité. 

Jestliže nyní víte, jak čtyři uši fungují, co se ve vašem 
vysílání informací změní? Je to lehké a těžké zároveň. 
Abychom v naší komunikaci předešli nedorozumění, 
musíme si dávat pozor, co chceme druhému sdělit, na 
jaké ucho má náš protějšek přijímat.

Když chcete druhému pouze oznámit nějakou věc 
a druhá osoba ji slyší jako výčitku, jistě hned poznáte, 
proč se to stalo, a můžete situaci napravit ještě před-
tím, než napáchá nějaké škody. Mnohdy stačí věta: 
„Chci ti jenom říct, jak to je, ber to, prosím tě, jako in-
formaci a nic z toho pro sebe nevyvozuj.“

Tak, příště už budete poslouchat na to správné ucho, 
domluveno? A pro odlehčení na závěr, zkuste si vyba-
vit, jaké úsměvné situace se vám staly, když jste zprávu 
chytili na jiné ucho, než na které bylo původně vysílá-
no. Publikovatelné příběhy uvítám!

POTŘEBUJETE SI ODDECHNOUT 
NEBO SI POPOVÍDAT S KOLEGY?

Zveme vás do nové RELAXAČNÍ MÍSTNOSTI, kterou můžete 
využívat dle následujících pravidel:

• Tuto místnost je možné 
používat jak pro pracovní 
schůzky, tak pro osobní 
relaxaci.

• Místnost je určena k rela-
xaci (jóga apod.) a je vyba-
vena podložkami na jógu, 
bolstery a meditačními 
polštáři.

• Před využitím je nutno 
místnost zarezervovat 
v Outlooku, je zavedena jako 
Relaxační místnost 607.

• Po zarezervování bude vy-
dán klíč na recepci.

• O každé návštěvě v pracov-
ní době musí být informo-
ván nadřízený.

• Pokud se nejedná o pra-
covní schůzku, doba zde 
strávená se nezapočítává 
do odpracované doby 
a zaměstnanec si označí 
odchod.

• V místnosti je zakázáno 
kouřit, požívat alkoholic-
ké nápoje a manipulovat 
s otevřeným ohněm (žádné 
svíčky ani vonné tyčinky).

• Před odchodem z místnosti 
uveďte vše do původního 
stavu, vše musí být čisté 
a uklizené.

• Vstupujte bez obuvi. Pří-
padně využijte sadu panto-
flí pro hosty, která je k dis-
pozici přede dveřmi.

• Nekonzumujte žádné jídlo.

• Místnost byla vytvořena 
pro neformální schůzky 
a relaxaci, udržujte tedy 
klid a pohodu.

Relaxační místnost  
se nachází v administrativní  
budově v 6. patře, číslo dveří 607.

 REL A X AČN Í  M ÍSTNOST |  S I LON K A  |  27



HLUBOKÁ NAD VLTAVOU  
NENÍ JENOM ZÁMEK
ŠÁRKA ŘIMNÁČOVÁ ŠÍMOVÁ
vedoucí technické podpory zákazníka

Karlův Hrádek

Přemýšlíte, kam se vypravit na 
výlet? Následujte mne, prosím. Do-
voluji si vás pozvat do Hluboké nad 
Vltavou. Celý můj život je spojený 
s tímto místem. Hlubokou mám ráda 
a téměř všechny mé aktivity jsou 
s ní provázané. Tentokrát vás ale ne-
vezmu na zámek, který známe jistě 
téměř všichni, ať už osobně, či zpro-
středkovaně z mnoha pohádek nebo 
třeba i z napínavého kriminálního 
příběhu, ale vydáme se spolu na úpl-
ně jiné místo – na Karlův Hrádek.

Karlův Hrádek, jediný hrad na jihu 
Čech, který založil císař Karel IV., 
je zmiňován již roku 1357. Patřil 
k hradu Hluboká nad Vltavou a byl 
určen zejména k pořádání lovec-
kých akcí. Hrad byl původně bez 
věží a vjíždělo se do něj přes hradní 
příkop s padacím mostem rovnou 
do nádvoří. Od konce 14. století je 
však uváděn jako opuštěný. Tolik 
z jeho dávné historie. Na lepší časy 
se zřícenině hrádku zablýsklo až 
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v roce 2018, kdy ji město Hluboká 
převzalo do vlastnictví a započalo 
záchranu této cenné památky. Vy-
dejme se krásnou přírodou kousek 
za Hlubokou navštívit tento skvost.

Půjdeme po levém břehu řeky Vltavy 
po vybudované cyklostezce (po čer-
vené turistické značce), která tvoří 
spojnici mezi Hlubokou, Karlovým 
Hrádkem a nedalekou vesničkou 
Purkarec. Náš cíl může být dosažen 
pěšky, na kole či po vodě. Každá 
možnost má své kouzlo. Já volím 
pěší výlet. Každý rok na jaře, týden 
před Velikonocemi, chodíme oteví-
rat řeku Vltavu právě do Purkarce. 
Když se vydaří počasí, člověk se ko-
chá i pohledem na cestu lemovanou 
jaterníky a sasankami. Řeka Vltava 
nás vede z pravé strany, z levé máme 
trasu vytyčenou plotem Staré obory. 
Ta byla založena již v roce 1771 a žije 
v ní dančí, mufloní a černá zvěř. 
Délka plotu obory je téměř 20 km. 
Obora je nádherné místo a je dobře, 
že taková místa stále existují. Zaru-
čují zvěři nerušený klid a bezpečí.

Asi v půli našeho putování může-
me odbočit z trasy a vystoupat na 
kopec zvaný Baba. Krásně z něj 
vidíme tok řeky Vltavy pod námi. 
Na vrcholu Baby (449 m n. m.) se 
nacházejí zbytky hradiště s nálezy 
ze starší a pozdní doby bronzové. 
Důvodem ochrany této přírodní pa-
mátky je smíšený, převážně dubový 
porost na skalnatém vrcholu. Než 
dosáhneme našeho cíle, čeká nás 
pár odpočinkových stanovišť, kde se 
můžeme posilnit a kde se dozvíme 
více o historii i současnosti míst, 
kterými procházíme. Po asi osmi 
kilometrech dosahujeme našeho cíle 
a ocitáme se na Karlově Hrádku.

Od doby, kdy jej převzalo město 
Hluboká do správy, dočkal se hrádek 
výrazné obnovy. Byl zde proveden 
archeologický průzkum, upraveno 
předhradí i nádvoří, odstraněny ná-
lety a zakonzervováno zdivo. Nyní 
se na hrad dostanou i vozíčkáři. 
Je zde umístěn prostorný dřevěný 
altán a nové ohniště, takže nám 
nic nebrání opéci si třeba vuřty. 
Posilněni můžeme navštívit neda-
leký Purkarec, který je úzce spjat 
s voroplavbou. Vše o plavení dříví 
se dozvíme ve zdejším vorařském 
muzeu. A protože i zde je několik 
příjemných restaurací, byla by chyba 
nezahrnout je mezi cíle naší cesty. 
Kdo se chce vydat po vodě, může se 
nalodit u jezu (u restaurace KUKI) 
v Hluboké nad Vltavou a doplout až 
do Purkarce nebo na Hněvkovickou 
přehradu (loď umožňuje přepra-
vu kol). Počítejte však, že plavba 
trvá cca 3 hodiny. Cestou zpět to 
můžete vzít po cyklotrase na 
kole. Uvidíte nejen mnoho 
krásných přírodních lo-
kalit, ale narazíte i na 
nadšené skálolezce. 

Sportovně-relaxační areál Hluboká nad Vltavou 
www.areal-hluboka.cz

Město Hluboká nad Vltavou, www.hluboka.cz

Úplnou novinkou je totiž nedávno 
otevřená via ferrata (část B) na 
skalním útvaru na levém břehu 
Vltavy, čímž se stávající lezecká 
trasa (část A) prodloužila o 400 m 
na celkových 550 m. Nová ferra-
ta je střední obtížnosti (C/D) a je 
dostupná z cyklostezky i z vody.

Jak vidíte, jedno místo, dostupné 
třemi různými způsoby, vás může 
inspirovat k tomu, abyste si naplá-
novali na zážitky bohatý celodenní 
výlet. Na Hluboké se dá podniknout 
celá řada dalších aktivit. Nachází se 
zde adrenalin park, půjčovna lodí, 
šlapadel, koloběžek, ale i ferrato-
vého vybavení, pokud nemáte své 
vlastní. Lze odsud vyrazit na výlet 
po levém či pravém břehu Vltavy 
do Českých Budějovic. O těchto 
aktivitách ale zase až někdy jindy.

Zdroj fotografií a mapy: www.jizdicechy.cz  
a www.areal-hluboka.cz 
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KŘÍŽOVKA

Znění tajenky z křížovky 
v minulém čísle:
Karel Čapek: „Nejkrásnější na světě  
nejsou věci, ale okamžiky.“

Gratulujeme všem úspěšným luštitelům.

Malý dárek od nás obdrželi: 

Šárka Řimnáčová Šímová  
(vedoucí oddělení technické  
podpory zákazníka)

Miroslav Bitrych  
(operátor linky na středisku 40903)
a Dominik Novák  
(operátor linky Tesil Fibres).

Celé znění vyluštěné tajenky zašlete 
e-mailem na adresu redakce@silon.eu 
nebo odevzdejte osobně na recepci 
AB do konce května. Nezapomeňte 
uvést své jméno a kontakt. 

Výherce od nás obdrží praktický  
dárek!

PODĚKOVÁNÍ

Děkuji výrobě za všechny zorgani-
zované testy, které byly provedeny 
s trpělivostí; laboratoři za všechna 
měření navíc; operativnímu prodeji 
za všechny perfektně zvládnuté 
změny ve velmi krátkém čase; náku-
pu za všechny objednávky uskuteč-
něné v krátkém čase a svému týmu 
za veškerou podporu.
Ingo FISCHER
VEDOUCÍ PRODEJE TOLL COMPOUN-

DING

Chtěla bych poděkovat panu Václa-
vu Chlumákovi za jeho podporu při 
řešení položek TA 1132 HD. Bez jeho 
intervence a podpory by k vyřešení 
tohoto problému nedošlo.

Chtěla bych také poděkovat paní 
Editě Duškové za dlouhodobou spo-
lupráci s oddělením logistiky. Někdy 
to mezi námi jiskří, ale je to náš 
opěrný bod na oddělení TS.

Šárka ČÍŽKOVÁ
SPECIALISTKA LOGISTIKY

Děkuji panu Milanu Doležalovi, že 
v období určitých personálních po-
hybů dělal manipulanta navážení 
surovin jak pro budovu 3214, tak 
i pro budovu 3202. Díky své pracovi-
tosti, kladnému přístupu k úkolům 
i k životu i díky své samostatnosti 
zvládal toto náročné období per-
fektně.

Dále děkuji milé pracovnici Anzhele 
Skalii, že mi v tomto těžkém úkolu 
byla díky své učenlivosti význam-
nou oporou.
Emil TUCHYŇA
TECHNIK PŘÍPRAVY A REALIZACE,  

CECH 4090

Chtěl bych poděkovat Honzovi  
Budínovi za vyvinutí nového mate-
riálu na výrobu pružnějších trubek 
TA 1211 MD, který jsme zkoušeli 
zpracovávat u zákazníků. Ti byli 
velmi spokojeni – jak se stabilitou 
materiálu při výrobě, tak s násled-
nou flexibilitou trubky.
Matěj POSPÍŠIL
SPECIALISTA TECHNICKÉ PODPORY  

ZÁKAZNÍKA

Chtěla bych moc poděkovat Šárce 
Čížkové za úžasnou exkurzi po skla-

dech, zahrnující i podzemní zákoutí 
SILONU – včetně vysvětlení procesů 
logistiky a seznámení s plánovanými 
investicemi. Určitě bylo zajímavé 
a přínosné i pro ostatní kolegy.
ALŽBĚTA SMÍTKOVÁ
STRATEGICKÝ PRODEJ TOLL  

COMPOUNDING

Děkujeme Šárce Čížkové za perfekt-
ně připravenou prohlídku skladů 
a seznámení s činnostmi oddělení 
logistiky a jejich plány na další zlep-
šování. Je vidět, že Šárka je praktic-
ká žena na svém místě, kterou by si 
firma měla hýčkat.
Lucie VANČUROVÁ, Vojta ŽÁČEK, 
Eva FIALOVÁ, Adéla ŠKODOVÁ 
Petr CHLUBNA, Pavel VÁCLAVÍK 
Matěj POSPÍŠIL, Andrea FOŘTOVÁ, 
Blanka TŮMOVÁ, David MACEK 
Pavel HRABÁNEK

Poděkujte svým 

kolegům, pochvalte je, 

vyjádřete jim podporu! 

Své vzkazy pište na e-mail 

redakce@silon.eu 

a my je rádi zveřejníme.
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 Brzy vám dáme vědět více informací…

ZVEME VŠECHNY  
ZAMĚSTNANCE A JEJICH  
RODINY NA LETNÍ KOUPALIŠTĚ  
POHODA V SEZIMOVĚ ÚSTÍ  
UŽÍT SI RELAXAČNÍ A ZÁBAVNÉ  
ODPOLEDNE SE SILONEM

 pátek
2 / 6 / 2023 

KOUPALIŠTĚ  
POHODA

Haló, haló,  
přijďte všichni!
Bude #POHODA

mailto:redakce@silon.eu
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